
     

 

 
 

Z Á P I S 
  

 z jednání kolegia děkana  
             dne 12. října 2016 

 
 
Přítomni: 

 
 
doc. Trojovský, prof. Kuča, dr. Kühnová, doc. Musílek, doc. Bednařík, doc. 
Hubálovský, dr. Radocha, prof. Milková, doc. Kříž, dr. Musílek, prof. Bílek, 
Ing. Kostrová 

Hosté: RNDr. Novotná, Mgr. Vávrová 
Omluveni: 
 

dr. Kuneš  

Program: 1) Informace z kolegia rektora  
2) Informace z referátu vědy  
3) Informace z oblasti studijní a PR 
4) Informace z referátu zahraničí  
5) Ekonomické záležitosti  
6) Různé 

 
Pan děkan doc. Trojovský zahájil zasedání kolegia děkana a přivítal pana rektora prof. Kuču a 
pana prorektora doc. Kříže.  
 
K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 

 Přihlášky kandidátů do předsednictva GA ČR a TA ČR uzavřeny; z UHK se nikdo nepřihlásil. 

 Platební brána pro zahraniční platby je zprovozněna, proškolení proběhlo, případné další 
informace poskytne Ing. Polívková. 

 Vedla se diskuse s panem rektorem Kučou ohledně rozpočtu a navyšování mezd na UHK 
(5 % nárůst). Pan rektor navrhuje provést audit jak personální, tak i procesní (řeší se, zda 
se zadá externí auditorské firmě).  

 Poradenské centrum UHK má řadu nezávisle pracujících částí, dojde k centralizaci a bude 
vedeno pouze jedním vedoucím. 

 Plánuje se nový web UHK, je v rovině úvah, zda bude vytvořen pracovníky CIT UHK a nebo 
se zadá externí firmě. 

 Společenský večer UHK.  Vedla se diskuse ohledně zvaných externích hostů a o počtech 
studentů navržených na ocenění.  

 Fond F sloužící na podporu učitelství s kódem 75* byl ještě v letošním roce navýšen o další 
finance. Proběhne schůzka, na které se dohodne, zda bude řízen vedením UHK a nebo 
vedením PdF. 

 PřF předložený projekt CRP pro rok 2017 nebyl v letošním roce zařazen do trojlístku navr-
žených projektů za UHK. Doc. Musílek přislíbil připravit žádost o tento projekt i na rok 
2018.  V projektech CRP13+ PřF letos nepodala žádnou žádost.  

 Doc. Kříž zmínil, že texty výzev „ITI Hradubicko“ budou vyhlášeny v průběhu prosince 2016 
a bude alokováno 48,7 mil. Kč. PřF se plánuje zapojit do „Předaplikačního výzkumu“. Půjde 
o jeden projekt za UHK a musí být jeden partner – např. FN, nebo jiná instituce z HK. Pan 



rektor Kuča doplnil, že získané finance bude možno použít na zaplacení stávajících zaměst-
nanců, nikoliv na nábor nových zaměstnanců.  

 Novela VŠ zákona – doc. Kříž zmínil, že je rok na soulad se změnami vyplývajícími z Novely 
VŠ, tj. do konce 08/2017. Dále zmínil, že největší změna bude ve zřízení Rady pro vnitřní 
hodnocení. Pedagogická fakulta veškeré změny již aplikovala do svého nového Statutu,  
který jim již schválil AS UHK.  

 Plánuje se hokejové utkání univerzit mezi Pardubicemi a Hradcem Králové, ale termín za-
tím není domluven. 

 
 
K bodu 2) – Informace z referátu vědy 
Pan doc. Hubálovský informoval o členech GA ČR – doc. Heřman a doc. Musílek zůstávají. Pan 

rektor Kuča končí s členstvím a dále ukončil svoji činnost Mgr. Karel Kouba, Ph.D. Pan rektor 

dal podnět na návrh na nové členy – doc. Hubálovský a doc. Bednařík.  

 TRIO 2 - uzávěrka 30. 11. 2016. Projekt podává firma a PřF je partnerem (na úrovni TA ČR). 
Ing. Radocha bude informovat, zda se někdo přihlásí. Doc. Hubálovský ještě projedná s dr. 
Kunešem. 

  Česko-Norský výzkumný program CZ09 - cílem výzvy bude podporovat rozvoj spolupráce 
mezi Českou republikou a Norským královstvím v oblasti výzkumu. Podporovány budou 
pouze nevýzkumné činnosti. Informace jsou dostupné na: http://www.msmt.cz/vyzkum-
a-vyvoj-2/informace-o-pripravovane-vyzve-pro-podavani-navrhu-2016-v.  Uzávěrka je 20. 
1 . 2017. 

 Program MŠMT INTER-EXCELLENCE  
INTER-A(CTION) - Podpora bilaterální spolupráce českých výzkumných pracovišť a jejich 

partnerských pracovišť v zemích, se kterými je sjednána platná dohoda pro aktivity vý-

zkumu a vývoje. Vyhlášená soutěž: podprogram INTER-ACTION LTAUSA17: soutěžní 

lhůta do 31. 10., webové stránky vyhlášené soutěže: http://www.msmt.cz/vyzkum-a-vy-

voj-2/vyhlaseni-verejne-souteze-programu-inter-excellence-2.  

NEURON Impuls – podpora mladých vědců – cílem je motivovat nadějné české vědce, 

aby se do ČR vraceli ze zahraničních stáží. Hledají se excelentní výzkumné projekty. Pod-

mínky pro Neuron Impuls I – titul Ph.D. a věková hranice 33 let, max. výše podpory 

250 000 Kč, délka projektu 18 měsíců; pro Neuron Impuls II – titul Ph.D. a věková hranice 

40 let, max. výše podpory 1 000 000 Kč, délka projektu 2 – 3 roky. Další informace na 

http://impuls.nfneuron.cz/.  

 Doc. Hubálovský zmínil nutnost čerpat ze Specifického výzkumu – např. dr. Kuneš má je-
den projekt, ale stále nic nečerpal. Dne 12. 10. 2016 také končí nákupy DNS. Doc. 
Hubálovský osobně probere možnosti s katedrou biologie. Doc. Musílek zmínil, že byl dán 
požadavek, který ovšem nebyl vysoutěžen – doc. Hubálovský zaurguje. Pan děkan Trojov-
ský informoval, že v této souvislosti dojde ke změně metodiky vědy – např. nebudeme se 
účastnit konferencí, které nepřináší body do excelence. Doc. Kříž upozornil na fakt, že do-
chází ke spojování RIV bodů, s čímž nesouhlasí. Pan rektor Kuča v této souvislosti zmínil 
plánovanou schůzku děkanů a proděkanů pro vědu, která se uskuteční 27. 10. 2016, čas a 
místo bude upřesněno.  

http://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/informace-o-pripravovane-vyzve-pro-podavani-navrhu-2016-v
http://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/informace-o-pripravovane-vyzve-pro-podavani-navrhu-2016-v
http://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/vyhlaseni-verejne-souteze-programu-inter-excellence-2
http://www.msmt.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/vyhlaseni-verejne-souteze-programu-inter-excellence-2
http://impuls.nfneuron.cz/


K bodu 3) – Informace z oblasti studijní a PR 
Mgr. Vávrová poděkovala za pomoc a organizaci v rámci akce Noc vědců. Bylo zkonstato-
váno, že akce se vydařila, i když se vyskytly problémy. Apelovala na vedoucí kateder, aby 
přednášející dodržovali termíny a případné přednášky rušili v dostatečném předstihu.   
 
Chystané akce:  

 1. a 2. 12. 2016 na budově C proběhne akce „Po čertech zajímavé experimenty“. Mgr. 
Vávrová požádala vedoucí všech kateder o zaslání programu za jednotlivé katedry – zač. 
listopadu.   

 Promoce Přírodovědecké fakulty – 20. 10. 2016 

 Science Café – v průběhu listopadu proběhne avizovaná schůzka RNDr.Lemberka a  doc. 
Musílka 
 

 Gaudeamus – leták byl předložen k prohlédnutí. Bude se ještě vytvářet menší leták.  

 Master Studies – vypadl jeden obor – dodá se „Didaktika fyziky“ – dr. Radocha 
 

 
Dále Mgr. Vávrová požádala o jistou koordinaci v případě informování akcí konajících se na 
jednotlivých katedrách (např. mimořádné přednášky, výjimeční studenti, publikace) – každý 
měsíc bude rozeslán vedoucím kateder email s dotazníkem. 
Pan děkan Trojovský zmínil webové stránky PřF a vytkl malou informovanost a celkový vzhled 
stránek (obměna fotek – chybí např. fotky nové budovy, aktuální informace apod.). V souvis-
losti s novou budovou pan děkan informoval o Dni otevřených dveří, který proběhne ve dnech 
13. – 14. 2017 v nových prostorách (13. 1. 2017 od 9:00 do 13:00hod a 14. 1. 2017 od 9:00 do 
12:00 hod). Nabízí se příležitost uskutečnit PR akci (propagační předměty, maskot, účast bc. 
studentů, doprovodné akce). Bylo doporučeno cílit na sobotu 14. 1. 2017. Kolaudace nové 
budovy proběhne pravděpodobně 25. 10. 2016. Dále pan děkan zmínil i webovské stránky 
všech kateder, které je také nutné aktualizovat (chybí texty v angličtině, zpětné vazby z konfe-
rencí apod. ) a jejichž správa spadá pod vedoucí kateder. Mgr. Vávrová zanalyzuje, zda vyrobit 
profi prezentaci PřF a jakou formou. UHK leták je již ve výrobě.  
 
Doc. Musílek zmínil, že je velmi vhodné mít PR předměty v angličtině (zejména pak letáky, 
brožury – vypíchnout obory bez kódů) a zároveň nabídne tipy na propagační předměty. Mate-
riály v angličtině budou výhledově v roce 2017.  
 
Pan proděkan Musílek poděkoval za návrhy na ocenění bakalářských a diplomových prací. 
Vždy byl vybrán jeden student za každý obor. Dále upozornil na zajištění účasti oceněných 
studentů na promocích 20. 10. 2016. Dále se dr. Musílek obrátil na všechny zúčastněné s ná-
vrhy jak více rozšířit nabídku celoživotního vzdělávání.  
 
 
 
K bodu 4) – Informace z referátu zahraničí  
Prof. Bílek připravil seznam smluv po oborech z programu ERASMUS. Bylo konstatováno, že 

smluv není málo, ale zájem z řad studentů je poměrně malý. Stále chybí studenti na studijní 

stáže, aby mohlo proběhnout výběrové řízení. Dále prof. Bílek informoval o vypsání 3 – 4 výu-

kových pobytů – podmínkou je výuka 8 hodin a přihlášky se přijímají do 21. 10. 2016. Bylo 



apelováno na vedoucí kateder, aby oslovovali studenty v souvislosti se studijními pobyty 

(délka trvání min. 3 měsíce a max. 12 měsíců). Praktické stáže v rámci EU mohou být domlou-

vány individuálně a délka trvání je min. 2 měsíce a max. 12 měsíců.  

RNDr. Novotná informovala o veletrhu v Novém Dillí – návštěvnost sice byla, ale zájem stu-

dentů o studium humanitních oborů byl již menší. Studenti mají spíše zájem o studium 

medicíny, technické obory a obory managementu. Nicméně ČR může konkurovat levnějším 

studiem ve srovnání s jinými evropskými zeměmi. Větší zájem byl z řad agentů, kteří domlou-

vají spolupráci s konkrétními univerzitami – RNDr. Novotná je odkázala na vedení UHK. Pan 

rektor nevidí benefit v akcích tohoto a podobného typu a doporučuje navštívit školy přímo, 

nicméně v myšlence agentů vidí určitý přínos. Pan děkan Trojovský navrhuje zorganizovat něco 

společně za UHK. Pan rektor se také obrátí o pomoc na nové vedení kraje.  

K tomuto tématu přidal poznatky z veletrhu z Koreje doc. Musílek. Korejci mají zájem o Ev-

ropu, ale spíše o Německo a to o hudební a výtvarné obory. ČR může konkurovat cenou. Doc. 

Musílek konstatoval, že možnost mít místního tlumočníka, se ukázalo jako velká výhoda. Korea 

je poměrně bohatá země a studenti mají náročné studium na středních školách a my bychom 

měli zájem o takové studenty. Musíme být schopni nabídnout obory v angličtině.  

 

K bodu 5) – Ekonomické záležitosti  
Žádné připomínky. 

 

K bodu 6) – Různé  
Do diskuse se přihlásila dr. Kühnová s dotazem týkající se voleb do AS přes stag – dr. Musílek 

upozornil na chybějící anonymitu a tento návrh byl zamítnut i z hlediska právního. Dále dr. 

Kühnová apelovala na účast ve volbách do AS Přírodovědecké fakulty UHK. 

Doc. Musílek doporučil všem vedoucím kateder návštěvu nové budovy PřF. Osobně navštívil 

prostory spadající do jeho kompetencí a zjistit vážné nedostatky.  

Vedla se diskuse ohledně tzv. H-indexu (Hirschův index), který udává, kolik článků daného au-

tora dosahuje citovanosti vyšší, než je pořadové číslo článku dle počtu citací. Jde o jeden 

z indexů citačního ohlasu vědeckých článků, publikovaných jedním vědeckým pracovníkem. 

Pan rektor Kuča informoval, že H-index za UHK je h = 23, z toho za PřF je h = 22. Doc. Kříž 

navrhuje provést průměrný H-index.  

Pan děkan Trojovský diskutoval s panem rektorem Kučou problematiku IRPu, ze kterého se 

vytvoří projekt na podporu EXCELLENCE UHK. Uchazeč musí první rok vydat jednu publikaci a 

dvě publikace ve druhém a třetím roce. Výzva bude i v angličtině a uzavírá se 21. 11. 2016. Pan 

děkan Trojovský konstatoval, že pro zahraniční spoluautory jsou podmínky tvrdé. Dále pan 



děkan vznesl dotaz ohledně rozdělení získaných financí. Pan rektor na to reagoval, že finance 

budou rozděleny na všechny katedry. Na toto téma se vedla poměrně dlouhá diskuse.   

 
 
Úkoly 

1. Navrhnout program a přednášky pro PR akci „Po čertech zajímavé experimenty“  
Termín: 31. října 2016 
Kdo: Mgr. Vávrová 
Komu: vedoucí kateder   
 

2. Navrhnout řečníka pro Science Café 
Termín: listopad 2016 
Kdo: Mgr. Vávrová 
Komu: doc. Musílkovi 
 

3. Dodat na Master Studies obor Didaktika fyziky 
Termín: ihned 
Kdo:  dr. Radocha  
Komu: Mgr. Vávrové 

 
 

  
Zapsala: Ing. Monika Polívková   
  

doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D.  
děkan PřF 


